
Opsamling på møde i tovholdergruppe for borgermøde om Inderhavnen og 
kanalerne, d. 7. februar 2024 
 
Mødedeltagere: Marianne Olsen, Claus Bendixen, Marietta Bonnet (Indre By Lokaludvalg), Emma 

Hjerrild Bech (sekretariatet, referent) Felizia Windfeld Kock (sekretariatet)  

 
Dagsorden:  

1. Formål med borgermødet 
2. Fastlæggelse af dato  
3. Beslutning om forplejning  
4. Antal deltagere 
5. Drøftelse af program og oplægsholdere 
6. Beslutning af workshop-format   

7. Hvilke deltagere skal inviteres?   

8. Drøftelse af budget  

9. Drøftelse af kommunikationsindsats  

 

OBS., efter mødet er dato og lokation for borgermødet blevet fastlagt til den 10. april kl. 17-19 i 
Nordatlantens Brygge  
 

 
1. Formål med borgermødet 

Øge opmærksomhed og undersøge løsninger på følgende punkter: 
- trafik af turistbådene 
- støjgener 

- flere toiletter 

- opsyn fra politi 

- tilstrækkelig renhold 
- Oversigt over aktiviteter i havnen 
- Ansvarlighed i havnen 
- Krav om instruktion fra bådudlejernes side om bl.a. regler om alkohol osv. 

- Bekymring for badende (flere sikre badezoner også på Indre by-siden) 

 
2. Fastlæggelse af dato  

Da KFF foreløbigt har rykket datoen for deres indstilling til KFU om Plan for Fremtidens 

Svømmetilbud (tidligere Blå Plan) til d. 24. maj, giver det også lokaludvalgene ekstra tid til at 
planlægge borgermødet. Derfor rykkes datoen til uge 15 efter påske, enten d. 9. eller 10. april kl. 
17-19.  
 
 

3. Beslutning om forplejning  
Ja, en lille kage og kaffe/the/vand 

 
4. Antal deltagere 

Det er svært at forudse interessen for mødet, men vi regner med et sted mellem 50-100.  
Deltagere bedes tilmelde sig mødet forud, men vi vil ikke afvise folk, der ikke har tilmeldt sig.  

 
5. Drøftelse af program og oplægsholdere  

Vi arbejder videre med at få følgende oplægsholdere:   

• KFF har takket ja til at holde et oplæg om Plan for Fremtidens Svømmetilbud (tidligere Blå 

Plan) 

• en fra By&Havn om Zoneplanen 



• en havnebetjent fra Københavns Politi om sikkerhed og regler for færden i og omkring 

havnen 

• Evt. Miljøpunkt om miljøhensyn 

 

En gruppe studerende undersøger i samarbejde med Miljøpunkt luftforurening fra bådene, og 

rapporten klar i midt maj og kan medbringes til borgermødet.  

 

6. Beslutning af workshop-format   

I stedet for en workshopmodel besluttede gruppen at planlægge en paneldebat med mulighed for 

drøftelse i plenum.  

 

Temaer: 

- Forskellig brug af havnen 

- Sikkerhed 

- Miljø 

 

Deltagere i Paneldebat: 

- en fra KFF 

- en fra By&Havn 

- en havnebetjent fra Københavns Politi 

- en politiker fra KFU 

- en fra et bådudlejningsfirma 

- en fra Stromma 

- LU-forpersoner (Bent og Asbjørn) 

- en med miljøfaglig baggrund? 

 

Moderator til paneldebatten: 

- Lars Trier Mogensen 

 

7. Hvilke deltagere skal inviteres?   

F.eks. politikere fra KFU, Nyhavnsforeningen, Stromma og andre relevante foreninger i området. 

- Bådudlejere 

- Kajaklaug 

- Bådlaug 

- Beboerforeningerne i området (både Indre By og Christianshavn) 

- Beboerforeninger og LU i Amager Vest og Amager Øst 

 

8. Drøftelse af budget  

Gruppen besluttede at sætte penge af til: 

- en moderator til paneldebat (10.000-15.000 kr.) 

- Vin til paneldebatdeltagere 

 

9. Drøftelse af kommunikationsindsats  

Gruppen foreslog følgende platforme: 

- Christianshavneren 

- Facebook-grupper 

- Pressemeddelelse 

- Kosmopol 


